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Protokół Nr 19 
z obrad dziewiętnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 24.05.2012r. 
 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko- Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy       - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembleski 
5. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina  
5. Radca Prawny UM      - Krzysztof Hoffman 
6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  
    Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
     Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami - Michał Bąk 
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
     i Dróg       - Tomasz Fifielski 
9. Dyrektor Miejsko - Gminnej Biblioteki w Więcborku - Maria Kołata 
10.Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
11. Redaktor „Gazety Pomorskiej”    - Barbara Zybajło - Nerkowska 
12. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Lida 
13. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór 
 
W części obrad uczestniczyli: Przewodniczący Komitetu Odbudowy Chrystusa Króla  
p. Janusz Tomas i Przedstawicielka Stowarzyszenia Rodzin Katolickich – p. Zofia 
Świerczewska oraz Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Waldemar Kuczerepa.  
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad przewidywał: 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XVIII sesji RM. 
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4. Informacja Przewodniczącego  Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania planów finansowych jednostek 

samorządowych. 
8. Przyjęcie informacji z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za 2011 rok. 

a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 
b) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu. 
c) Wniosek komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
d) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2011r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 
e) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok. 
f) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 
9. Przyjęcie informacji dotyczącej działalności Stowarzyszeń i Organizacji Pożytku 

publicznego na terenie gminy. 
10. Informacja Burmistrza Więcborka o stanie zawansowania zadań inwestycyjnych 

zaplanowanych na 2012 rok. 
11. Przyjecie uchwały w sprawie Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2012 roku. 
12. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego. 
13. Przyjęcie uchwały w sprawie Gminnego programu wspierania Rodziny na lata 2012 – 

2014. 
14. Przyjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Więcborku i określenia przedmiotu ich działalności. 
15. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla 

nauczycieli specjalistów zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Więcbork. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę 
Więcbork 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonej  
w Pęperzynie. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 
Więcbork nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości 
Rolnych Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

19. Przyjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej zabudowanej. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości położonych w Runowie Krajeńskim. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  
w Więcborku. 

22. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012. 
23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
24. Wolne wnioski i informacje. 
25. Pożegnanie Skarbnika Gminy Więcbork – wystąpienie Burmistrza Więcborka  

i Przewodniczącego Rady Miejskiej 
26. Zakończenie. 
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Do powyższego porządku obrad Przewodniczący RM zgłosił dwie autopoprawki w postaci 
wprowadzenia dwóch projektów uchwał tj. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Więcbork na lata 2012 – 2015 oraz w sprawie rozpatrzenia skargi na 
bezczynność Burmistrza Więcborka. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
Po części wstępnej Przewodniczący RM udzielił głosu p. Januszowi Tomas 
Przewodniczącemu Komitetu Odbudowy Pomnika Chrystusa Króla oraz 
Przedstawicielce Stowarzyszenia Rodzin Katolickich w Więcborku, którzy przybli żył 
radnym ideę i zaapelowali o wsparcie budowy monolitu. 
 
Szczegółowy opis monumentu stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do 
wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński uznał, że inicjatywa jest godna poparcia. Wcześniej zakładał, 
że w momencie, kiedy taki pomysł się pojawi bardzo chętnie się w to zaangażuje i będzie 
służył pomocą. Prośba o wsparcie finansowe ze strony samorządu nie jest zbyt wygórowana, 
więc powinno się temu przedsięwzięciu przyklasnąć. 
 
Radny Henryk Szwochert zabierając głos w imieniu swoim – mieszkańca Więcborka i jako 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów wyraził również swój głos poparcia. Kwota 
dofinansowania wykonania dokumentacji jest stosunkowo nieduża / mowa o wspomnianej 
wcześniej w wystąpieniu kwocie 1.700,00 zł / i w tym budżecie Gminy jeszcze tyle powinno 
się znaleźć. 
 
 
Przewodniczący RM zapytał, czego na dziś oczekuje od radnych Rady Miejskiej Komitet. 
 
Pan Tomas powiedział, że szacunkowy łączny koszt przedsięwzięcia wyniesie ok. 
250.000,00 zł. Marzeniem Komitetu jest to, by w przyszłym roku, w 75 – rocznicę dokonać 
ponownego odsłonięcia Pomnika. Chciałby poznać stanowisko całej Rady, zatem pytał, czy 
jest możliwe aby ewentualnie Przewodniczący poddał taki wniosek pod głosowanie. 
 
Przewodniczący RM  stwierdził, że z samych wypowiedzi radnych oraz z towarzyszącej 
wystąpieniu atmosfery można wnioskować, iż na pewno Rada Miejska w Więcborku nie 
będzie robiła problemu z dołożenia 1.700,00 zł do wykonania dokumentacji. Na pewno też na 
czerwcowym posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów radni do problemu powrócą.  
W sprawę zapewne włączy się Burmistrz i od niego wyjdzie sama inicjatywa, a Komisja 
Budżetu na pewno pozytywnie zaopiniuje wniosek. Uznał, że głosowanie już w danym 
momencie w tej kwestii byłoby omijaniem pewnych procedur. 
 
Pan Tomas podziękował  Radzie za jej przychylne stanowisko wobec przedstawionej 
inicjatywy. Dodał też, ze radni, jako pierwsi mają szansę nabyć cegiełki w cenie 10,00 zł, 
20,00 zł i 50,00 zł. Jeżeli któryś z radnych, czy obecnych byłby chętny zakupić cegiełkę 
będzie przez jakiś czas obecny przed salą obrad. 
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Przewodniczący RM zamknął ta cześć obrad. 
 
 
Ad. 3   Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XVIII sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji zgłoszono  
i uwzględniono jedną uwagę. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili obecnej ma 
jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 

 
Protokół przyj ęto jednogłośnie 

 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego RM o poczynaniach w okresie miedzy sesjami. 
 
30.04.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej. 
3.05.2012r. – udział w gminnych obchodach Świętą 3 Maja. 
4.05.2012r. – udział w uroczystości z Okazji Dnia Strażaka w Więcborku oraz zapoznanie się 
z przebiegiem prac inwestycyjnych prowadzonych na terenie gminy Więcbork  
/zagospodarowanie nabrzeża Jeziora Więcborskiego oraz budowa chodnika we wsi Peperzyn / 
8.05.2012r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka w sprawie 
programu oszczędnościowego, w oświacie samorządowej. Uczestnicy spotkania: Burmistrz 
Więcborka, Zastępca Burmistrza, Przewodniczący RM, Skarbnik Gminy, Dyrektora BOOS. 
10.05.2012 – udział w spotkaniu u Burmistrza Więcborka, podczas którego wręczono 
dyplomy sportowcom sekcji ciężarów „GROM”. 
11.05.2012r. – udział w delegacji związanej obchodami 104 rocznicy urodzin p. Winieckiej  
z Adamowa.  
16.05.2012r. – wizja lokalna w kotłowni Szkoły Podstawowej w Sypniewie. W wizji udział 
wzięli: Burmistrz Więcborka, Przewodniczący Rady Miejskiej Projektant – p. Frydryszak.  
W tym dniu również nastąpiło zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych  
związanych z zagospodarowaniem terenu na Jeziorem Więcborskim  
17.05.2012 udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz udział w posiedzeniu Rady nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Więcborku. 
21.05.2012r. – zapoznanie się z etapem prac przy budowie chodnika w Peperzynie. Poza tym 
w tym dniu Przewodniczący Uczestniczył w posiedzeniu Komisji Zdrowia /…/ Rady 
miejskiej w Więcborku. 
22.05.2012r. – Udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
23.05.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Ponadto w przedmiotowym czasie Przewodniczący RM brał udział w spotkaniach roboczych 
organizowanych z inicjatywy własnej, bądź Burmistrza Więcborka w celu zapoznania się  
z bieżącymi sprawami w gminie, wymagającymi konsultacji. Współdziałał również  
w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady miejskiej w Więcborku. 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
27.04.201r. – wyjazd do Torunia celem podpisania umów dotyczących dofinansowań 
inwestycji gminnych. W tym dniu również Burmistrz uczestniczył w Konwencie Burmistrzów 
w Sępólnie Krajeńskim.  
1.05.2012r. -  udział w otwarciu sezonu wędkarskiego na Jeziorze Gardzinowo. 
3.05.2012r. – udział w obchodach Dnia 3 Maja. 
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4.05.2012r. -  udział w obchodach Dnia Strażaka. 
10.05.2012r. – uroczystość rozdania dyplomów dla zawodników sekcji podnoszenia ciężarów 
Klubu „GROM” Więcbork. 
11.05.2012r. – Otwarcie zawodów sportowych „Bieg Wiosny” oraz spotkanie w sprawie sali 
gimnastycznej w Sypniewie. 
16.05.2012r. – spotkanie z seniorami w ramach cyklu spotkań organizowanych dla tej grupy 
społecznej. 
17.05.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz posiedzeniu Rady Nadzorczej ZGK. 
21.05.2012r. -  udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
22.05.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
23.05.2012r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej, posiedzeniu Komisji Budżetu  
i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. Burmistrz uczestniczył także w sądowej wizji 
lokalnej na posesji przy ul Kościuszki w Więcborku.  
 
Radny Kazimierz Wilczyński prosił o rozwinięcie wątku dotyczącego Konwentu 
Burmistrzów, w którym uczestniczył Burmistrz Więcborka. Radny chciał wiedzieć w jakiej 
sprawie obradowano.  
 
Burmistrz Wi ęcborka podał, że Konwent miał wypracowanych szereg stanowisk, które 
miały zostać zatwierdzone podczas spotkania. Jednakże,  z uwagi na niską frekwencję 
członków konwentu / z 28 członków, było tylko 10 / do realizacji założeń nie doszło. 
Stanowiska Konwentu dotyczyły chociażby finansowania i preselekcji wniosków w Urzędzie 
Marszałkowskim. Preselekcja wniosków pozwala na szybie ustalenie, które gminy mogą 
wydawać pieniądze na projekty i startować w konkursach bo jest na to szansa, a które nie.  
 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Stanisław Posieczek w imieniu Rady Sołeckiej Sypniewa zwrócił się  

z wnioskiem o przeprowadzenie przez więcborski Zakład Gospodarki Komunalnej 
inwentaryzacji sieci wodociągowej w Sypniewie celem stopniowej wymiany rur 
azbestowych na rury PCV oraz uzupełnienie brakujących instalacji wodociągowych  
- Prosił również w imieniu sołtysów o przelewanie ich ekwiwalentu pieniężnego na konta 
bankowe. 
- Mówił o konieczności usunięcia zakrzaczeń przy drodze wojewódzkiej Nr 189 / zakręt 
Sypniewo – Więcbork, zjazd w kierunku Jelenia /. W miejscu tym jest słaba widoczność. 

2. Radny Mroczkowski ponowił interpelację zgłoszoną na posiedzeniu Komisji Budżetu,  
a dotyczącą sporej wielkości dziury w jezdni umiejscowionej na połączeniu ulic 
Tartacznej, Górnej i Dolnej. Ubytek stanowi poważne zagrożenie, zatem należałoby się 
tym zając w trybie pilnym. 

3. Radny Kazimierz Wilczyński mówił o potrzebie zgłaszanej przez mieszkańców gminy 
tj. o budowie podjazdu do budynku Urzędu Stanu Cywilnego, do którego mają utrudniony 
dostęp osoby niepełnosprawne. 

4. Radny Jan Antczak pytał, czy rozpoczęto już budowę placów zabaw, oraz czy odbył się 
już przetarg na wykonanie modernizacji Szkoły w Runowie Krajeńskim.  
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Ad. 7 Sprawozdania roczne z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych 
omówił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Gmina Więcbork sporządza sprawozdania jednostkowe jednostek budżetowych,  instytucji 
kultury, zakładów budżetowych. Gmina sporządza także sprawozdanie łączne i do tej pory 
sporządzała sprawozdania łączne oddzielnie dla jednostek budżetowych, i dla zakładów 
budżetowych, a od 2011 roku sprawozdanie łączne obejmuje razem jednostki budżetowe  
i zakłady budżetowe. Poza tym sporządzany jest bilans skonsolidowany oraz bilans budżetu. 
Na dzień dzisiejszy Gmina sporządziła wszystkie bilanse poza bilansem skonsolidowanym. 
Termin wykonania tego bilansu jeszcze nie minął, będzie sporządzony w Gminie Więcbork  
w miesiącu czerwcu. W związku z powyższym Radnym przedstawiony zostanie bilans 
budżetu oraz jednostek pozostałych poza bilansem skonsolidowanym. 
 
Bilans Budżetu – dokument bardziej skrócony w porównaniu z bilansem jednostek. 
Obejmuje on jedynie po stronie aktywów środki pieniężne i należności, natomiast po stronie 
pasywów – zobowiązania i deficyt. Suma bilansowa tego bilansu, wynosi na koniec 2012 
2.764.152,89 zł. Jeżeli chodzi o stronę aktywów, to środki pieniężne w stosunku do roku 
poprzedniego – 2010 nieznacznie zmalały i na koniec grudnia wyniosły  
2.640.654,68 zł. Należności wyniosły na koniec grudnia 123.498,21 zł i one nieznacznie 
wzrosły / z tym, że w bilansie budżetu pokazywane są tylko należności od budżetu i na 
ściągniecie tych należności Gmina nie ma bezpośredniego wpływu - są to pieniądze  
z Ministerstwa Finansów, przekazywane przez urzędy skarbowe/.  Zobowiązania na koniec 
2011 roku wynosiły 17.077.509,39 zł i w stosunku do roku 2010 nieznacznie zmalały –  
o kwotę 300.000,00 zł. Do tych zobowiązań wchodzą wszystkie zaciągnięte kredyty, pożyczki 
oraz emisja obligacji. Wynik roku 2011 tj. deficyt wynosił mniej niż pierwotnie planowano tj. 
nie 2.578.000,00 zł, a 540.408,32 zł. W porównaniu z rokiem 2010 ten deficyt zmalał  
około 3.000.000,00 zł. Wynik - deficyt skumulowany wzrósł około 3.000.000,00 zł i na dzień 
31 grudnia 2011 roku wynosi 14.498.693,18 zł. 
 
Bilans jednostek – pozytywną rzeczą jest fakt, że majątek Gminy rośnie. Oznacza to, że 
środki trwałe, które wynikają z rozliczenia inwestycji wykonywanych w 2011 roku 
zwiększyły majątek w stosunku do 2010 roku około 2.400.000,00 zł. Środki obrotowe – 
aktywa obrotowe zmalały w stosunku do roku 2010 i wynoszą 6.902.616,10 zł. W środkach 
obrotowych są zapasy, które kształtują się  w wysokości podobnej do roku 2010 i tylko 
nieznacznie wzrosły. W tej pozycji mieszczą się materiały, które nie zostały zużyte w 2011 
roku z uwagi na fakt, ze gmina nie posiada magazynów i z chwilą zakupu księguje materiały 
bezpośrednio w koszty. Materiały, które nie zostają zużyte do końca roku muszą być 
zinwentaryzowane na dzień 31 grudnia. Mowa tu o paliwie umieszczonym w bakach 
samochodów, węgiel i posiadane materiały zakupione w 2010 roku na centralne ogrzewanie 
budynku na Stadionie Miejskim. Środki pieniężne różnią się pomiędzy bilansem jednostki 
łącznym, a bilansem budżetu ponieważ środki w bilansie budżetu są środkami tylko Urzędu 
Miejskiego dotyczące bezpośrednio dochodów i wydatków. Nie mieszczą sie natomiast  
w bilansie budżetu pozostałe środki na innych kontach. Czyli są to konta związane  
z funduszem socjalnym / są to środki niewygasające na koniec roku/ oraz konto związane  
z  depozytami. Stad są one wyższe w łącznym bilansie i wynoszą 3.005.366,27 zł. Wiadomym 
jest, że jeżeli są aktywa i one rosną muszą posiadać swoje źródła finansowania i tymi 
źródłami są fundusze i zobowiązania. Zobowiązania – w stosunku do roku 2010 zmalały 
natomiast wzrosły Fundusze i wynoszą one 40.819.922,02 zł, a zobowiązania zmalały  
o przeszło 200.000,00 zł i wynoszą 17.077.377,00 zł. W bilansie, w części dotyczącej wyniku 
finansowego znajdują się dwie pozycje – jedna wykazuje stratę, druga zysk. Strata jest 
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pozorna, gdyż jednostki budżetowe charakteryzują się ty, że swoje wydatki pokrywają 
zasileniem z Gminy. Nie maja dochodów, a jeżeli je mają, mają obowiązek odprowadzić  je 
na rachunek bieżący Gminy. Jednostki te mają wydatki i koszty, nie mają dochodów, więc 
muszą automatycznie zamknąć wynik finansowy z liczba ujemną.  
Ogólnie Gmina wypracowała zysk w wysokości 3.266.785,86 zł. W bilansie nie pokazuje się 
zobowiązań wymagalnych ale wystąpiły one w jednej instytucji kultury, w pozostałych 
jednostkach takowe nie wystąpiły.  
 
Tyle Skarbnik Gminy. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Andrzej Wenda zapytał, w jakim paragrafie ujmowana jest strata wynikająca  
z nieodzyskanych pieniędzy, które sprzeniewierzone zostały w Biurze Obsługi Oświaty 
Samorządowej.  Czy jest to strata, czy też środki te po jakimś czasie powrócą. 
 
Jest to sprawa nowa i sprawa w toku. Te pieniądze muszą wrócić do Gminy, one nie są 
wykazane w bilansie ponieważ w przypadku BOOS na dzień dzisiejszy nie wiadomo, jaka 
będzie to kwota. Jeżeli jednak kwota ta nie zostanie uregulowana w 100%, to w bilansie roku 
przyszłego będzie ona pokazana w należnościach – wyjaśnił Skarbnik Gminy.   
 
Więcej pytań w tej części nie odnotowano. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 8 Informację z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za 2011 rok przedstawił również 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
W 2011 roku Gmina realizowała zadania własne, które przypisane są jej ustawą  
o samorządzie gminnym, zadania rządowe zlecone, zadania na mocy porozumień zawartych 
między organami rządowymi, a Gminą Więcbork oraz na mocy porozumień z innymi 
jednostkami samorządu terytorialnego. Gmina Więcbork w omawianym roku realizowała te 
zadania przez 16 jednostek organizacyjnych i zlecała te zadania innym jednostkom nie 
należącym do Gminy tj. stowarzyszeniom, a głownie dotyczyło to zadań z dziedziny sportu, 
kultury i opieki społecznej. Ilość jednostek realizujących zdania była taka sama, jak w roku 
2010 ale zmieni się to w roku 2012 z uwagi na  fakt, że z dniem 31 grudnia 2011 roku został 
zlikwidowany zakład budżetowy – Administracja Zasobów Komunalnych. 
Zadania realizowało 12 jednostek budżetowych w tym: cztery szkoły podstawowe, dwa 
zespoły szkół, dwa gimnazja, jedno przedszkole, Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej, 
Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i Urząd Miejski. Poza tym: jeden zakład 
budżetowy, dwie instytucje kultury oraz spółka, w której stuprocentowym udziałowcem jest 
Gmina Więcbork.  
Budżet uchwalony w grudniu 2010 roku na 2011 rok był zmieniany jedenastokrotnie 
uchwałami Rady Miejskiej i dziewięcioma zarządzeniami Burmistrza Więcborka. Starano się, 
by wszystkie zmiany przechodziły przez radę, jednakże w okresach sprawozdawczych na 
koniec miesiąca przychodziły decyzje o dotacjach, które musiały być wprowadzone, a sesji 
wówczas nie było, zmian tych dokonywano zarządzeniami Burmistrza Więcborka. Wszystkie 
te zmiany dokonane zarówno uchwałami, jak i zarządzeniami Burmistrza, zostały dokonane 
zgodnie z  prawem o czym świadczy nie uchylenie w/w przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową.   
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Dochody – pierwotnie w grudniu 2010 roku Rada miejska przyjęła je na rok 2011  
w wysokości 32.379.484.41 zł, natomiast plan dochodów na koniec grudnia 2011 roku 
wynosił 34.707.872,50 zł. Przyczyną zmiany było uzyskanie dodatkowych dochodów w ciągu 
roku. Plan ten zrealizowano w wysokości 34.952.655,24 zł tj. w 100,70 %. Pozytywnym 
objawem w przypadku dochodów było uzyskanie po raz pierwszy od wielu lat większej 
kwoty udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych niż zakładała to prognoza. Po raz 
pierwszy otrzymano o 50.000,00 zł więcej środków niż przewidywała to prognoza. Zawsze 
było to niedofinansowanie rzędu 600.000,00 zł- 700.000,00 zł. świadczy to o tym, że na 
terenie naszej gminy zmalało bezrobocie lub wzrosły wynagrodzenia, bądź też mniej osób 
korzystało z ulg podatkowych w 2011 roku. Prawie wszystkie działy swoje dochody 
wykonały w prawie 100% , a jeżeli nie w 100%, czy powyżej, to te niewykonania były 
minimalne. W tych dochodach 4,49 % stanowią dochody majątkowe i są to środki, które 
mogą być przeznaczone wyłącznie na zdania inwestycyjne. Tych dochodów w roku 2011 
osiągnięto w kwocie 1.568.599,26 zł. 
Wydatki – plan ustalony w grudniu 2010 roku wynosił 34.958.168,40 zł, natomiast na koniec 
roku 2011 wartość planu wynosiła 37.286.556,49 zł. Wykonanie tego planu nastąpiło  
w kwocie 35.493.063,56 zł tj. w 95,19 %. Nie jest to wykonanie idealne ale bardzo korzystne 
niewykonanie. W większości działów i rozdziałów, to wykonanie jest  zgodnie  
z planowanym, czyli 100 % , natomiast niewykonanie bo w wysokości 80 % jest w dziale 
600 – drogi, rozdziale 60016, głównie w paragrafie 4300. Zaplanowano tam większe środki 
na działania niwelujące skutki zimy np. odśnieżanie ale zima nie była tak uciążliwa, jak  
w roku poprzednim i pozostały w związku z tym niewykorzystane środki. Drugie 
niewykonanie, bo również w granicach 80% jest w dziale 710 – działalność usługowa, 
rozdziale 71004, 71005, 71014. Jest to działalności usługowa związana z usługami 
geodezyjnymi, a wielkość tych usług i szacunków zależy od ilości sprzedanych 
nieruchomości i lokali. To zadanie wykonano rzeczowo w 100% . Ponadto pozytywnym 
objawem niewykonania jest niewykonanie w dziale 757, rozdziale 75702, w paragrafie 8070  
i chodzi tu o wydatki związane z obsługa długu. W 2011 roku starano się nie korzystać  
w ciągu roku z kredytu i zaciągnięto go dopiero w IV kwartale roku po to, by ta obsługa długu 
była jak najmniejsza. Nie było jednak w tej materii żadnych problemów i wszystkie jednostki 
zasilane przez Gminę otrzymywały środki w terminie i zgodnie z planem ustalonym przez 
Radę Miejską. Również jednostka budżetowa, jaką jest Urząd Miejski nie miała w ciągu roku 
zobowiązań wymagalnych, a wszystkie raty kredytu, obligacji, czy spłata pożyczek 
dokonywane były w terminie.  
Wydatki maj ątkowe -  są kolejnym pozytywnym aspektem wykonania budżetu 2011 roku. 
Wydatki te w stosunku do wykonania ogółem wynosiły około 10 %. Kwotowo wyniosły one 
3.453.286,45 zł. Inwestycje w 2011 roku wykonywane były we wszystkich działach 
gospodarki narodowej, które dotyczą Gminy Więcbork. Najwięcej tych wydatków przypadło 
na dział 600 – drogi. Jedną z największych inwestycji w tym dziale było współfinansowanie 
zadania dotyczącego budowy więcborskiego ronda. Poza tym wykonano nową nawierzchnię 
na ulicy Tartacznej w Więcborku, odwodniono szereg dróg, w tym ulicę Sportową  
w Więcborku i ulice na Osiedlu Piastowskim, gdzie w roku bieżącym nastąpi utwardzenie 
nawierzchni. Zrealizowano również II etap utwardzenia dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych w obrębie Zabartowo / kierunek puszcza – Zabartowo /.  Część prac typu budowa 
chodników / np. w Sypniewie/, modernizacja dróg gminnych/ , wykonywana była z funduszu 
sołeckiego. W dziele oświaty kontynuowano inwestycje związane z termomodernizacją 
budynków oświatowych, a także zakupiono autobus szkolny z przeznaczeniem na dowóz 
dzieci do szkół gminnych i wykonano dokumentację na boisko „ORLIK”. Ze środków 
własnych Gmina wykonała chodnik na Alei 600-lecia w Więcborku. Kolejne inwestycje, to 
zrealizowanie I etapu budowy kanalizacji na ulicy Lipowej i Brzozowej w Więcborku oraz 
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budowa kanalizacji na ulicy Starodworcowej. W dziale sport realizowano drobne inwestycje  
z funduszu sołeckiego i zakończono inwestycję budowy trzech boisk sportowych  
w Peperzynie, Lubczy i Wituni.  
 
Budżet, to nie tylko dochody i wydatki ale również przychody i rozchody. 
Przychody -  wystąpiły trzy rodzaje przychodów: środki wolne, pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz kredyty. Środki wolne wyliczane 
są według zapisów na kontach i one zgodnie z planem zostały wykonane w 100%. Jeżeli 
chodzi o pożyczki, to w roku 2011 zaciągnięto tylko jedna pożyczkę z WFOŚiGW  
w wysokości 195.410,00 zł. W miesiącu grudniu zaciągnięto również kredyt w banku 
Spółdzielczym w wysokości 1.981.163,00 zł. 
Rozchody – realizowano je również w terminach i zgodnie z przyjętym planem. Wykupiono 
obligacje w wysokości 500.000,00 zł, spłacono pożyczki z WFOŚiGW  w kwocie  
380.879,00 zł. Dokonano również spłaty w kwocie 720.000,00 zł dla Banku Ochrony 
Środowiska w Bydgoszczy i 825.780,00 zł dla GBW. Na rok 2011 Rada Miejska podjęła 
uchwałę o utworzeniu funduszu sołeckiego – ten fundusz został utworzony i zrealizowany na 
kwotę 272.261,41 zł / z tego tytułu w roku bieżącym Gmina otrzyma częściowy zwrot, 
kwalifikując się na maksymalny zwrot tj.  30 %. Będzie to kwota 81.000,00 zł z czego 
24.000,00 zł Stanowic będą dochody bieżące, a pozostałe środki będą dochodami 
majątkowymi/. 
 
Podsumowując Skarbnik stwierdził, że Budżet Gminy Więcbork 2011 roku został wykonany 
tak, jak powinien – prawie idealnie. 
 
a) Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o Sprawozdaniu z wykonania Budżetu Gminy 

Więcbork za 2011 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego gminy przedłożył 
Skarbnik Gminy. 
 

 Opinia stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
b) Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu przedstawił Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej p. Mariusz Wobszal. 
 
Opinia stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
c) Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Więcborka 

przedstawił również p. Mariusz Wobszal. 
 

Wniosek stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM /  
 
d) Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku  Komisji Rewizyjnej przedstawił 

Skarbnik Gminy  
 
Opinia stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję nad sprawozdaniami finansowymi oraz 
sprawozdaniem z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za 2011 rok. 
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Głos zabrał Wicestarosta Powiatu Sepoleńskiego p. Henryk Pawlina dziękując Gminie 
Więcbork za realizację tego bardzo trudnego budżetu. Jednym z istotnych wymienionych 
przez Skarbnika Gminy przedsięwzięć ujętych w budżecie były inwestycje w sferze dróg, 
które są bolączką każdego mieszkańca i każdego zatroskanego samorządowca. Podziękował 
też całej Radzie i wszystkim szefom Komisji, a w szczególności Przewodniczącemu Komisji 
Rolnictwa /…/ i Komisji Budżetu /…/ oraz Burmistrzowi Więcborka i Skarbnikowi Gminy za 
półtoraroczne działania na rzecz realizacji inwestycji związanej z budową ronda, w tym 
przebudową kompleksu ulic: Starodworcowej, Alei 600-lecia, Gdańskiej, Pocztowej, I Armii 
Wojska Polskiego i Krótkiej.  Miasteczko dzięki tej inwestycji wypiękniało, a być może sam 
projekt przyczyni się do dalszych działań Gminy w kierunku kontynuacji przebudowy tejże 
drogi. Konkretnie chodziło tu o chodniki i nawierzchnie przy ulicy Pocztowej. Dodał też, że 
jeżeli chodzi o działania samorządu powiatowego, to będzie robił on wszystko wspólnie z 
radnymi ażeby w jakimś sensie „zrewitalizować” strefę od ulicy Krótkiej, w tym 
przebudować parking i połączyć go z ul. Krótką. Zdaniem Wicestarosty Gmina Więcbork 
może być wzorcem współpracy miedzy jednostkami samorządu terytorialnego chociażby dla 
gminy, która jest stolicą powiatu. 
 
Przewodniczący RM podziękował również za współpracę na wspomnianym przez 
Wicestarostę odcinku. 
 
Radny Andrzej Wenda złożył natomiast podziękowania Skarbnikowi Gminy i sztabowi jego 
pracowników, którzy jedenastokrotnie zmieniali ten budżet na wniosek Burmistrza 
Więcborka i Radnych. Za tyle nieprzespanych nocy Skarbnika, który pracował z radnymi 
przez tyle lat i zawsze wykonywał swoją pracę w sposób perfekcyjny należą się słowa 
uznania i ukłon w stronę całego Referatu Finansowego UM. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję przechodząc jednocześnie do głosowania nad 
projektami uchwał. 
 
 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok. 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów - pozytywna 
Opinia Komisji Rewizyjnej - pozytywna 

 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. 

 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów - pozytywna 
Opinia Komisji Rewizyjnej - pozytywna 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
Burmistrz Wi ęcborka podziękował za udzielenie mu absolutorium. Wyraził jednocześnie 
podziękowania za rok ciężkiej pracy Radzie Miejskiej i w sposób swoim szczególny 
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współpracownikom, dzięki którym ten budżet udało się zrealizować tj. Skarbnikowi Gminy,  
Zastępcy Burmistrza p. Sikorskiej i wszystkich pracownikom z poszczególnych działów. Bez 
ich udziału nie udałoby się wykonać założeń budżetu w sposób tak dobry, jak zostało to 
ocenione przez Radnych – jednogłośnie. 

Przewodniczący RM skierował  swoje słowa podziękowań pod adresem Burmistrza 
Więcborka i Skarbnika Gminy Więcbork mówiąc, ze to oni właśnie uczestniczyli 
bezpośrednio we wszystkich poczynaniach zmierzających do realizacji budżetu 
zatwierdzonego przez Radę Miejską. Stąd też im w pierwszej kolejności należą się główne 
podziękowania, co niniejszym czyni. 
 
Na tym zakończono tą część obrad 

Przewodniczący RM ogłosił dziesięciominutowa przerwę w obradach.  

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 9 Informację dotyczącą działalności Stowarzyszeń i Organizacji Pożytku publicznego na 
terenie gminy – sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Więcbork  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2011 roku przedstawiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przedstawiona informacja nie wywołała dyskusji radnych. 
 
Ad. 10 Informację Burmistrza Więcborka o stanie zawansowania zadań inwestycyjnych 
zaplanowanych na 2012 rok przedstawił Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM p. Michał 
Bąk. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM / 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski nawiązał do punktu 5 informacji dotyczącego 
Termomodrnizacji budynków oświatowych. W dziale 801 widnieje wielkość kwoty 
zapewnionej w budżecie, jest też wykazana kwota poprze targowa zadania, a brak wielkości  
środków  zapewnionych na nadzór inwestorski. Radny chciał się dowiedzieć, jaka  kwota 
dotyczy tej części zadania. Kolejne pytanie dotyczyło planu procesu rewitalizacji tzn. czy 
takowy plan jest sporządzony, by zadanie umiejscowione w centralnym punkcie miasta 
przebiegało bez zakłócania i utrudniania turystom czasu urlopowego, jaki spędzać będą  
w Więcborku. Poza tym p. Kuszewski nie doszukał się w informacji wzmianki o budowie 
ścieżki rowerowej Sępólno Krajeńskie – Więcbork i o tym, jak przebiega realizacja tego 
zadania. Prasa donosi o jakiś problemach dotyczących tego właśnie przedsięwzięcia, dlatego 
też chciałby usłyszeć nieco więcej na ten temat. 
 
Kierownik Referatu UM odpowiedział, że w przypadku termomodernizacji zgodnie z tym, 
co podano wyłoniony jest wykonawca tj. Firma p. Zdzisława Błocińskiego z Więcborka. Jest 
również wyłoniony inspektor nadzoru inwestorskiego – Firma „Projbud” z Sępólna 
Krajeńskiego ale nie pamięta dokładnej kwoty przypadającej na to zadanie, oscyluje ona  
w granicach 1% wartości inwestycji – ok. 3.000,00 zł, musiałby to jednak sprawdzić, bo nie 
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jest pewien. Natomiast jeżeli chodzi o rewitalizację, to jest sporządzony specjalny 
harmonogram realizacji inwestycji, który nakazuje Gminie zapewnienie frontu robót. Ten 
harmonogram miedzy innymi przewiduje do końca czerwca wyłonienie wykonawcy robót 
budowlanych, inspektora nadzoru inwestorskiego i inspektora nadzoru archeologicznego. 
Kwota przewidziana do wydania w tym roku, to kwota ponad 1.000.000,00 zł i nie ma 
możliwości, by pozwolić na jakiekolwiek przestoje i rozpoczęcie działań musi być 
zintensyfikowane. Rozpoczęcie tego zadania planowane jest w miesiącu lipcu. Gmina 
dysponuje już stosowne decyzje na wycinkę drzew, a w między czasie musi zostać 
opracowany tymczasowy projekt organizacji ruchu ponieważ część robót prowadzonych 
będzie w pasie drogi wojewódzkiej / 130m kanalizacji deszczowej, sfrezowanie nawierzchni 
bitumicznej i ułożenie nowej warstwy / 2warstyw/ plus na całej powierzchni nowe obrzeża  
i chodniki  /. W I etapie musza być poprowadzone roboty ziemne, by można było prace 
zewnętrzne na powierzchni tzn. poprowadzenie instalacji elektrycznej, wycinki drzew, 
oświetlenie kościoła, masa bitumiczna/. Na początku również planuje się rozpoczęcie prac na 
części Promenady / od strony jeziora /. Ścieżka rowerowa – jest zadaniem Sępólna i sam  
o problemach z realizacją zadania dowiedział się z lokalnej prasy. Na naszym terenie 
kontynuowana jest inwestycja w postaci zagospodarowania Jeziora Więcborskiego. Prace tam 
prowadzone są zgodnie z harmonogramem, obecnie zrobiono odwodnienie boiska do piłki 
nożnej i przygotowano podłoże,  wykonano ogrodzenie, piłko chwyty i pozostały jedynie 
sprawy wykończeniowe – montaż trawy i roboty niwelacyjne. Na korcie tenisowym 
wykonano odwodnienie i wysiano mieszankę traw. Trwają roboty ziemne przy wykonaniu 
ścieżek dojazdowych / wykonawstwo z kamienia polnego / oraz prace związane  
z przesunięciem strzelnicy. Prowadzone są też roboty dodatkowe związane ze zbyt mało 
nośnym podłożem / wymiana gruntu poprzez odwadnianie i zagęszczanie piaskiem /, które 
umożliwi ą bezpieczne posadowienie na plaży budynku socjalno – szatniowego.   
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 11  Projekt uchwały w sprawie Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2012 roku 
przedstawił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
 
 
Rozpoczynając Pan Fifielski nadmienił, iż projekt w tej sprawie przedstawiony został Radzie 
na sesji w miesiącu marcu i jako uchwała podjęty na tej samej sesji. Jednakże po przesłaniu 
uchwały do organu Nadzoru ten zgłosił do niej uwagi stwierdzając jednocześnie jej  
nieważność. Uwagi dotyczyły zapisu o publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego, które zdaniem Wydziału Nadzoru i Kontroli UW  
w tym przypadku nie ma zastosowania. Wskazano ponadto na brak wskazania adresu 
schroniska oraz gospodarstwa rolnego, gdzie będą przechowywane zwierzęta gospodarskie. 
Nowy projekt uwzględnia wszystkie zalecenia nadzorcze tj. wpisane zostało gospodarstwo 
rolne p. Anety Kolińskiej z Runowa Krajeńskiego, która wyraziła na to zgodę i uzyskała 
pozytywną opinię Inspekcji weterynaryjnej oraz umieszczono adres schroniska w Trzciance,  
z którym podpisano umowę na przekazywanie zwierzęta z tymczasowego miejsca pobytu  
w Runowie Krajeńskim. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radny Kuszewski po raz kolejny zwrócił się z pytaniem, czy poczyniono jakiekolwiek kroki 
w celu wprowadzenia jakiegoś programu znakowania zwierząt. Miał tu na myśli głownie psy. 
 
Pan Fifielski powiedział, że oczekiwano na uprawomocnienie się uchwały, która ostatecznie 
została uchylona. Wywołana na sesji uchwała wejdzie w życie z dniem podjęcia i wówczas 
będzie można czynić dalsze kroki, a do takich należeć będzie np. sterylizacja i kastracja 
zwierząt bezpańskich z terenu gminy Więcbork, przebywających w miejscu tymczasowym, 
poprzedzona podpisaniem stosownej umów z weterynarią. Natomiast w terminie późniejszym 
można pomyśleć o wspomnianym znakowaniu zwierząt. Jest to przedsięwzięcie kosztowne  
i jeśli Radni sobie życzą na posiedzenie Komisji Rolnictwa może przygotować harmonogram 
i koszty przeprowadzenia tego typu działania, jak również informacje o jego zaletach  
i wadach. 
 
Radna Witczak zapytała, jak ma wyglądać dokarmianie bezpańskich kotów, bo chętnie 
podeśle parę z okolicy. 
 
Pan Fifielski wyjaśnił, że zapis dokarmiania bezpańskich kotów jest zapisem ustawowym.  
W uzgodnieniu z ościennymi gminami postanowiono dostarczać pokarm i jeśli znajdą się 
społeczni opiekunowie na pewno Gmina będzie z takowymi współpracować. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Gminnego Zespołu 
Interdyscyplinarnego omówił Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 
 
Projekt uchwały był omawiany i opiniowany na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Opieki 
Społecznej. Regulamin taki, przyjęty uchwała Rady w ubiegłym roku w tej chwili 
funkcjonuje ale z uwagi na roczny termin funkcjonowania zespołu okazało się, że są zapisy, 
które należy doprecyzować. Projekt przedłożony radnym stanowi jednolity tekst Regulaminu  
i uściśla dokumenty wykorzystywane podczas prac Gminnego Zespołu, jak i zespołów 
roboczych. Dokonane zmiany usprawnia pracę Gminnego Zespołu, który działa od czerwca 
roku 2011 i zajmuję się przede wszystkim sprawami przemocy i Niebieskimi Kartami. 
 
Opinia Komisji Zdrowi i Opieki Społecznej – pozytywna 
Radni nie wnieśli uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie Gminnego programu wspierania Rodziny na lata 2012 – 
2014 przedstawił również Dyrektor MGOPS p. Tomasz Siekierka. 
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Podjęcie tej uchwały jest wymogiem ustawowym, który nakłada na samorządy 
opracowywanie i uchwalanie właśnie takich trzyletnich Programów. Program zmierza do 
tego, by zapobiegać umieszczaniu dzieci w pieczy zastępczej. Opisane są w nim wszystkie 
działania, które zamierza się podejmować w tych latach, i które już są podejmowane. Zadanie 
to przejęte zostało przez Ośrodek Pomocy Społecznej w postaci asystentów rodziny, pomocy 
psychologa, terapeutów itd.  
 
Opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej – pozytywna. 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
Na sali 15 radnych  
 

Za przyj ęciem uchwały glosowało - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 
Ad. 14 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych Komisji Rady 
Miejskiej przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej p. Józef Kujawiak. 
 
Projekt uchwały dotyczy zmiany nazwy Komisji Zdrowia /…/. Polega ona na zastąpieniu 
słowa „Opieki Społecznej” na „Pomocy Społecznej”. Korekty dokonano na pisemny  
i umotywowany wniosek Dyrektora Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, który 
rozpatrywany był przez Komisję Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Więcborku  
i zyskał jej akceptację. 
 
Opinia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej – pozytywna. 
Pytań ze strony radnych nie było 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
dla nauczycieli specjalistów zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Gminę Więcbork omówił Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  
p. Waldemar Kuczerepa. 
 
Przedmiotowy projekt zwiększa wymiar pensum dla pedagogów szkolnych zatrudnionych  
w placówkach oświatowych Gminy Więcbork. Zmiany w przepisach dotyczących kształcenia 
w szkołach ogólnodostępnych uczniów niepełnosprawnych , niedostosowanych społecznie  
i zagrożonych niedostosowaniem społecznym oraz coraz trafniejsze diagnozy, a także wzrost 
świadomości rodziców dotyczący potrzeb dzieci w usprawnianiu ich dysfunkcji 
rozwojowych, powodują konieczność zapewnienia uczniom pełniejszej pomocy 
psychologiczno – pedagogicznej. Zwiększenie wymiaru pensum pedagoga umożliwi 
dyrektorom szkół organizowanie pomocy psychologiczno – pedagogicznej w podległych 
placówkach w szerszym niż dotychczas zakresie. 
 
Opinia Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 16 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy omówił Kierownik 
Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę Więcbork 

 
Jest to nieruchomość niezabudowana o numerze geodezyjnym 286/57 o powierzchni 1,3 ha. 
Więcborski Klub Motorowy złożył wniosek o możliwość powiększenia istniejącego 
motocrossu. W międzyczasie Gmina wystąpiła z pismem do p. Hałabudy, czy jest on 
zainteresowany oddzieleniem części nieruchomości celem powiększenia motocrossu. Odbyło 
się spotkanie, na którym p. Hałabuda wstępnie wyraził zgodę na podział. Wobec powyższego 
geodeci wydzielili część pasa celem powiększenia w/w nieruchomości. Co do formy 
pieniężnej zapłaty będą trwały negocjacje. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
Uwag nie wniesiono 
 
Na sali 13 radnych  
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
b) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonej w Pęperzynie. 
 
Na wstępie Pan Bąk zgłosił autopoprawkę dotyczącą miejsca zamiany nieruchomości – 
zamiast w Więcborku, winno być w Pęperzynie. Chodzi o nieruchomość oznaczona numerem 
ewidencyjnym 367/2 obręb Pęperzyn  o powierzchni 2166m². Jest to zamiana dróg, która 
rozpoczęta została już w poprzedniej kadencji Burmistrza. Przy okazji załatwiania spraw 
spadkowych z wnioskiem do Gminy wystąpili Państwo Gesse właściciele nieruchomości. 
Pierwotnie droga, uczęszczaną prowadził przez środek gospodarstwa rolnego. W między 
czasie została wydzielona droga objazdowa i teraz chodzi o zamianę tych dróg.  
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
Pytań nie było 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
 
c) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork 

nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości Rolnych 
Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

 
Nieruchomości stanowią drogi na Osiedlu Piastowskim – 17 dróg i jeden teren planowany  
w przyszłości przy sukcesywnym rozwoju tej części miasta pod przepompownię ścieków.  
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
Pytań nie było 
 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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d) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej zabudowanej. 
Z wnioskiem o dzierżawę nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 21/1 obręb 
Zabartowo o powierzchni 1637m², wystąpił p. Henryk Szplit. Wnioskodawca zamierza 
wystąpić do lokalnej Grupy Działania o dofinansowanie, co z kolei obliguje go do posiadania 
dłuższego okresu dzierżawy / dzierżawy 10-letniej /. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kuszewski przypomniał, że podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa /…/ była 
dyskusja na temat samej umowy i treści, jakie powinny się w niej znaleźć. Mowa była też  
o uchwale intencyjnej oraz o zapisach umowy, które zagwarantowałyby bezpieczeństwo 
gminie np. w kwestii rozliczeń. 
 
Dopóki nie ma uchwały, żadnej umowy nie przygotowano – odpowiedział p. Bąk. 
 
Uwagi szły w tym kierunku, żeby ta umowa zawierała pewne elementy korzystne dla Gminy. 
Mówiono również o tym, ze projekt tej umowy zostanie przedstawiony na posiedzeniu 
Komisji Rolnictwa /…/. Ta uchwała jest po to, że Rada wyraża zgodę , ale ostateczna 
transakcja ujęta będzie w zapisach umowy – dodał Przewodniczący RM. 
 
Pan Bąk potwierdził powyższe, zaznaczając, że regulacje co do kwot i rozliczeń zwierać 
będzie  stosowna umowa. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 15 radnych. 
 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało   - 14 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 
e) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

położonych w Runowie Krajeńskim. 
 
Sprawa omawiana była wstępnie na posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ . Mowa tu o dwóch 
nieruchomościach położonych w Runowie Krajeńskim oznaczone numerami geodezyjnymi 
335/1 i 335/2 w sprawie których wpłynęły dwa wnioski osób fizycznych – p. Chrzanowskiego 
i p. Senskiej. Propozycją radnych Komisji było udzielenie w obu przypadkach bonifikaty  
w wysokości 10% . 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
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Wstrzymało się od głosu – 2 radnych 
 
  
f) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Więcborku. 
 
Projekt przewiduje sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego dwóch 
nieruchomości na Osiedlu Piastowskim. Pierwsza z nich z nich oznaczona jest numerem 
geodezyjnym 514/18 o powierzchni 727m² , druga o numerze geodezyjnym 266  
o powierzchni 700m². Z wnioskami w tej sprawie wpłynęły wnioski dwóch osób fizycznych 
p. Piotra Wiśniewskiego oraz p. Waldemara Migawa. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
Uwag nie zgłoszono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2012 – 2015 przedstawił Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Zmiany Prognozy spowodowane są pozyskaniem przez gminę Więcbork dodatkowych 
dochodów ze środków unijnych na 2013 rok i zmianami jakie dokonywane są w budżecie 
Gminy na rok 2012. Dotyczy to dwóch załączników – załączniku przedsięwzięć z udziałem 
środków unijnych, gdzie Burmistrz Więcborka proponuje na rok 2013 wprowadzić trzy nowe 
inwestycje: Pole namiotowe w Lubczy / 46.487,68 zł /, budowa placu zabaw w Więcborku 
przy istniejącym placu Spółdzielni Mieszkaniowej na Osiedlu BoWiD / 40.155,64 zł /, 
doposażenie świetlicy wiejskiej sołectwa Zabartowo / 20.068,93 zł /. Udział środków 
unijnych wynosi 70 % do kosztów kwalifikowanych / nie wlicza się VAT /. Od kwoty brutto 
wynosi to 52% środków zewnętrznych. Łączna kwota tych trzech zadań wynosi  
106.712,25 zł. Żeby zachować wszystkie wskaźniki, które obowiązywać będą  Gminę od roku 
2014 nie ma możliwości zwiększenia wartości zadań realizowanych w tych latach dlatego też 
Burmistrz  proponuje zmienić również załącznik przedsięwzięć inwestycyjnych ze środków 
własnych Gminy, a konkretnie obniżyć o tą kwotę  - 106.712,25 zł, zadanie inwestycyjne 
realizowane od 2012 z kontynuacją w roku 2013 – budowę sali gimnastycznej w Sypniewie.  
 
Opinia Komisji Bud żetu /…/ - pozytywna. 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2012 przestawił 
również Skarbnik Gminy. 
 
 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu nr 
WFB.1.3122.5.3.2012 z dnia 26 kwietnia 2012 r. oraz pisma Biura Obsługi Oświaty 
Samorządowej nr 434.1.2012 z dnia 14 maja 2012 r. zwrotu dotacji na dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym w wysokości 
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33.969,40 zł. wraz z odsetkami w wysokości 372,00 zł. 
2. Noty księgowej Nr 76/2012 z dnia 07.05.2012r. wystawionej przez Urząd Miasta 

Bydgoszcz tytułem wykonania przez Miasto Bydgoszcz zadania wychowania 
przedszkolnego na rzecz Gminy Więcbork w wysokości 80,00 zł. 

3. Pisma Referatu Organizacyjnego Nr SO.K.3021.02.2012 z dnia 15 maja 2012 r. w sprawie 
przeniesienia kwoty 4.305,00 zł. w rozdz. 75011 z paragrafu 4210 na paragraf 6050 z 
przeznaczeniem na zakup i montaż urządzenie klimatyzującego w pomieszczeniach USC w 
Więcborku. 

4. Pisma MGOPS w Więcborku nr DFK.3011.7.2012 z dnia 10 maja 2012r. dotyczącego 
zmian w planie wydatków w: 

− w rozdziale 85214 dokonano na podstawie Uchwały Nr XV/120/2012 Rady 
Miejskiej w Więcborku z dnia 26 stycznia 2012r. w sprawie wyrażenia zgody na 
realizację w 2012 i 2013 roku przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Więcborku projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki - Priorytet VII „Promocja Integracji Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej" dokonano zmian celem 
zabezpieczenia wymaganego wkładu własnego (zasiłki celowe) w wysokości 
10,5% wartości projektu, tj. kwoty 25.850,71 zł w 2012r.  

− w rozdziale 85395 dokonano zmian na podstawie Aneksu Nr 6 z dnia 10.05.2012r. 
(UDA-POKL.07.01.01-04-132/08-06) do Umowy ramowej Projektu systemowego 
„interAKTYWNI" w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego UDA-
POKL.07.01.01-04-132/08-00 zawartej w dniu 28.07.2008r. 

5. Pisma MGOPS w Więcborku nr DFK.3011.8.2012 z dnia 17 maja 2012r. dotyczącego 
zmian w planie wydatków w: 

− w rozdziale 85295 dokonano zmian w części dot. zaplanowanych do realizacji zadań 
związanych z „Aktywną Integracją", m.in. celem zabezpieczenia wkładu własnego 
do przedsięwzięcia pn. „Klub Seniora w gminie Więcbork" współfinansowanego 
przez Powiat Sępoleński ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. Dokonano zmniejszenia w § 4210 o kwotę 900,00 zł oraz w § 
4300 o kwotę 595,30 zł; jednocześnie zwiększono § 41 10 o kwotę 136,19 zł, § 4120 
o kwotę 19,11 zł, oraz § 4170 o kwotę 1.340,00 zł. 

− w rozdziale 85295 dokonano zwiększenia w związku z podpisaną w dniu 16 maja 
2012r. umową Nr PCPR.531.18.2012 na dofinansowanie ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych sportu, kultury, rekreacji i 
turystyki osób niepełnosprawnych celem realizacji przedsięwzięcia pn. „Klub 
Seniora w gminie Więcbork" w kwocie 18.800,00 zł. Wydatki zaplanowano 
następująco: § 4170 kwota 900,00 zł, § 4210 kwota 3.700,00 zł, § 4300 kwota 
14.200,00 zł. 

Ponadto: 

1. Zmian w planie dochodów w dziale 700 rozdział 70005 o kwotę 2.067,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpłatę za ogrzewanie w budynku mieszczącym placówkę Poczty Polskiej 
będącym własnością Gminy Więcbork. 

2. Zmian w planie dochodów w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 117.840,00 zł. 
dokonano z uwagi na odrzucenie oferty Gminy Więcbork na dofinansowanie zadania 
Pilotażowego Rządowego programu rozwijania kompetencji uczniów i nauczycieli w 
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zakresie stosowania technologii informacyjno - komunikacyjnych - „Cyfrowa szkoła". 
3. Zmian w planie dochodów w dziale 801 rozdział 80104 o kwotę 19.690,00 zł. dokonano z 

uwagi na zwrot niesłusznie pobranego wynagrodzenia. 
4. Zmian w planie wydatków w paragrafie 4010 w rozdziałach 60016, 75011, 75023, 75095, 

92695 o łączna kwotę 33.560,00 zł. dokonano z uwagi na propozycję wypłaty nagród dla 
pracowników UM w Więcborku z okazji „Dnia Pracownika Samorządowego". 

5. Zmian w planie wydatków w dziale 750 rozdział 75011 o kwotę 4.305,00 zł. dokonano z 
uwagi na zakup i montaż urządzenia klimatyzującego w pomieszczeniach USC w 
Więcborku. 

6. Zmian w planie wydatków w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 147.300,00 zł. 
dokonano z uwagi na odrzucenie oferty Gminy Więcbork na dofinansowanie zadania 
Pilotażowego Rządowego programu rozwijania kompetencji uczniów i nauczycieli w 
zakresie stosowania technologii informacyjno - komunikacyjnych - „Cyfrowa szkoła". 

7. Zmian w planie wydatków w dziale 900 rozdział 90001 o kwotę 6.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększenie kosztów inwestycji pn.: „Kanalizacja na ulicy 
Brzozowej i Lipowej w Więcborku" z uwagi na konieczność wykonanie dodatkowej 
przepompowni. 

8. Zmian w planie wydatków w dziale 921 rozdział 92109 o kwotę 2.067,00 zł. dokonano 
z uwagi na zapłatę przez Pocztę Polską za ogrzewanie pomieszczeń placówki poczty 
w Sypniewie przez MGOK w Więcborku. 

9. Zmian w planie wydatków w dziale 921 rozdział 92195 o kwotę 1.200,00 zł. 
dokonano z uwagi na zagwarantowanie środków na wycieczkę z okazji „Dnia 
Matki" i „Dnia Dziecka" dla mieszkańców Sołectwa Dalkowo. 

 

Opinia Komisji Budżetu /…/ - pozytywna. 
Uwag nie wniesiono. 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad.  19 Projekt uchwały w sprawie skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka przedstawił 
Przewodniczący Komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku p. Mariusz Wobszal. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja rozpatrując skargę  na swym posiedzeniu w dniu 
10.05.2012r. i 16.05.2012r. uznała ją jednogłośnie za bezzasadną. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 
 
 
Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/ Odp. na interp. radnego Grabińskiego / 
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� Po dokładnym sprawdzeniu kompetencji i możliwości Gminy w zakresie dokonania 
ustaleń co do przekraczania norm dopuszczalnego poziomu hałasu sprawa przekazana 
została pismem do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska – podmiotu, który 
jest właściwy  w ustaleniu, czy dochodzi do nadużycia. 

 
/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego / 
�  „W odniesieniu do Pana Interpelacji przedstawionej na XVIII sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku informuję: 
- Złożenie wniosku o dofinansowanie kompleksu sportowego „ORLIK” w listopadzie 2011r. 
wymagało podpisania oświadczenia o zabezpieczeniu na budowę  kompleksu niezbędnych 
środków finansowych. Oświadczenie takie nie mogło zostać podpisane przez Burmistrza 
Więcborka i Skarbnika Gminy, gdyż w budżecie zabezpieczono 1,3 mln zł, a kosztorys 
inwestorski wynosił 1,7 mln zł. Uzasadnione obawy budził również brak terminowości  
w przekazywaniu środków na realizacje zadania ze strony Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Kujawsko- Pomorskiego . Były to dwa główne powody odstąpienia od 
wprowadzenia inwestycji do projektu budżetu na 2012r.  
- W nawiązaniu do spotkania, które odbyło się w dniu 23 stycznia 2012r. w gabinecie  
Członka zarządu Województwa kujawsko – pomorskiego, Pana Sławomira Kopyść,  
w obecności naczelnika Wydziały Sportu  w departamencie Edukacji i Sportu Urzędu 
marszałkowskiego Województwa Kujawsko – Pomorskiego, pana Marcina Drogorób oraz 
zgodnie z zapisami Rozporządzenia Ministra Sportu i Turystyki z dnia 23 sierpnia 2010r.  
w sprawie dofinansowania zadań ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej  
w imieniu Gminy Więcbork ponowiłem wniosek o wpisanie inwestycji pn. „Rozbudowa 
Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastycznej niezbędną infrastrukturę techniczną” 
do wieloletniego Programu Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Kujawsko- 
Pomorskiego. Na spotkaniu otrzymaliśmy słowne zapewnienie o wpisaniu zadania 
inwestycyjnego do w/w Programu w roku 2013. 
O wszystkich tych faktach Radni Rady miejskiej w Więcborku byli informowani podczas 
prac komisji oraz na sesjach.” 
 
 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/Odp. na interp. radnego Antczak / - odpowiedź udzielona została przez Kierownika 
referatu Inwestycji /…/ p. Michała Bąk podczas omawiania prac inwestycyjnych. 
 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego / 
� Przy wejściu do Urzędu Stanu Cywilnego brak jest raczej wystarczającej ilości miejsca do 

montażu podjazdu. Dogodniejszym rozwiązaniem wydaje się zamontowanie dzwonka,  
z którego mogłyby skorzystać osoby niepełnosprawne chcące załatwić sprawy w USC. 
Niemniej interpelacja zostanie rozpatrzona pod katem możliwości jej realizacji. 

/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego /  
� Sytuacja zgłaszana przez p. Mroczkowskiego została skonsultowana z p. Szymonem 

Landowskim, który powiedział, że teren został zabezpieczony, a prawdopodobna 
przyczyną powstania zagłębienia jest biegnąca w tym miejscu stara instalacja deszczowa 
podmywająca ten odcinek drogi . W momencie, kiedy zwolni się sprzęt i brygada 
remontowa  pomiędzy jedną, a druga inwestycją, wszystkie „siły zostaną skierowane w to 
miejsce, by jednego dnia wykonać kompleksowo wszystkie niezbędne prace. 

/Odp. na interp. radnego Posieczek /   
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� Burmistrz zobowiązał się porozmawiać z Prezesem, by ten przeprowadził inwentaryzację 
sieci wodociągowej na terenie Sypniewa i oszacował, jaki będzie koszt wymiany rur 
azbestowych. 

� Kwestia przelewania ekwiwalentu na konta zostanie omówiona z sołtysami przy okazji 
spotkań na zebraniach, które są w najbliższym czasie planowane w związku 
z koniecznością przygotowania projektu dotyczącego ustalenia nowych okręgów 
wyborczych. 

� Odnośnie konieczności wycinki zakrzaczeń zostanie wystosowane odpowiednie pismo Do 
Zarządu Dróg Wojewódzkich. Informacje w tym zakresie nie są jednak optymistyczne, 
gdyż kosztowna praca rębaka i mało atrakcyjna cena skupu zrąbków powodują małe 
zainteresowanie i aktywność firm zajmujących się taką wycinką. Godzina pracy rębaka 
kosztuje 120,00 zł.    

 
Ad. 21 Wolne wnioski i Informacje. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć, co dalej w sprawie montażu progu 
spowalniającego na ul H. Sawickiej i J. Krasickiego w Więcborku. Jesienią ubiegłego roku 
była decyzja o umieszczeniu progu ale do tej pory nic w tym kierunku nie poczyniono. 
 
 
Radny Wobszal pytał na jakim etapie są sprawy dotyczące skrzyżowania przy wiadukcie. 

Burmistrz Wi ęcborka mówił, że po ostatniej sesji nastąpiła swego rodzaju intensyfikacja 
załatwiania pewnych formalności. Dwukrotnie odwiedził już Agencje Nieruchomości 
Rolnych w Bydgoszczy, ponieważ w związku z przygotowanym projektem należało 
zabezpieczyć dojazd do okolicznych pól i gminnej przepompowni ścieków, która widnieje  
w projekcie budowy kanalizacji. W wyniku podjętych działań udało się dojść do 
porozumienia i z Agencją, i z obecnym dzierżawcą łąki / mieszkaniec Wielowicza /. 
Dzierżawca oddał prawo dysponowania gruntem na czas dokonywania przebudowy. Nie ma 
zatem formalnych przeszkód, by to zadanie zrealizować. Z tego, co mówi p. Gilewski  
z Zarządu Dróg Wojewódzkich jest też gotowość do ogłaszania przetargu. Burmistrz 
przyznał, że nie sprawdzał na stronie internetowej, czy przetarg został już ogłoszony ale wie, 
iż wszystko jest na dobrej drodze, bo formalnych przeciwwskazań nie ma. 

Radny Marian Kielich uważał, że próg spowalniający przydałoby się również zamontować 
na nowo położonej nawierzchni ulicy przy Alei 600 – lecia w Więcborku. Nowa nawierzchnia 
sprzyjają rozwijaniu przez kierowców nadmiernej szybkości, a przecież należy pamiętać,  
że w pobliży jest szkoła. Poza tym radny podziękował w imieniu swoim i mieszkańców  
p. Michałowi Bąk Kierownikowi Referatu UM za fachowo wykonywaną pracę na ulicy 
Brzozowej i Lipowej w Więcborku. Firma wykonująca zadanie jest bardzo profesjonalna, dba 
i o posesje mieszkańców, i o znajdująca się tam zieleń. 

 

Radny Stanisław Posieczek odniósł się do spraw podniesionych na poprzedniej sesji, na 
której radny nie był w związku z czym nie miał możliwości odpowiedzieć bezpośrednio na 
zadawane podczas niej pytania. Rzecz dotyczyła zużycia paliwa przez OSP Sypniewo. Radny 
przedstawił, że  na przełomie roku 2011 / grudzień styczeń i luty / decyzją Zarządu Gminnego 
OSP czterech strażaków, w tym dwóch z Sypniewa, dwóch z Więcborka, uczestniczyło  
w szkoleniu I stopnia. Na szkolenia dojeżdżali polonezem 3 razy w tygodniu i z tego też 
tytułu nastąpiło większe zużycie paliwa. Kurs zakończył się pod koniec lutego. Ponad to   
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z powodu braku środków pieniężnych w miesiącu grudniu  2011 trzeba było uzupełnić paliwo 
w miesiącu styczniu  i na początku stycznia 2012 roku zakupiono 80 lirów etyliny, 120 litrów 
oleju napędowego. Zapas jest pobierany z Więcborka od p. Seidaka. Koszty paliwa wynikały 
również z konieczności serwisowania wozu typu MAN i wyjazdu w tym celu do Złotowa na 
wykonanie przeglądu, wyjazdu na Turniej Wiedzy Pożarniczej w Kamieniu Krajeńskim, 
zawody w Minikowie i inne.  

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy w temacie budowy biogazowi i budowy wiatraków 
wszystko „wycichło”, czy jest to odłożone w czasie, czy tez inwestor znalazł sobie inne 
miejsce realizacji inwestycji. 

Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o postawienie kolejnych dwóch 
wiatraków, na które jest pozwolenie na budowę jeszcze według starych przepisów, to mają 
one być jeszcze w tym roku, jeżeli nie rozpocznie się ich budowa, to przepadnie pozwolenie 
na budowę i będzie to nieodwracalne. Natomiast firma planująca budowę biogazowi złożyła 
w dniu wczorajszym wniosek o wydanie warunków zabudowy.  

Radny Jan Antczak zabierając głos zaprosił wszystkich obecnych na sesji na organizowane 
w sobotę 26.05.2012r. w Runowie Krajeńskim uroczyste obchody Dnia Matki, Dnia Dziecka 
połączone z otwarciem Remizy OSP. Początek imprezy zaplanowano na godzinę 13:30 przy 
Remizie Strażackiej.  

Radny Posieczek dołączył do przedmówcy zapraszając wszystkich strażaków na obchody 
Gminnego Dnia Strażaka, które również wpisują się w powyższą imprezę. 

Radny Wilczyński dopytywał, gdzie planowane jest usytuowanie biogazowi.  

Lokalizacja planowana jest na prywatnej działce w Runowie Krajeńskim – odpowiedział 
Burmistrz Wi ęcborka. 

Radny Waldemar Kuszewski zauważył, że niedawno w prasie odnotowany został fakt 
uhonorowania przez Burmistrza Więcborka zawodników sekcji podnoszenia ciężarów Klubu 
Sportowego „GROM” Więcbork. W ślad za tym wniósł o przeanalizowanie przez Burmistrza 
możliwości uhonorowania Pana Witolda Kantaka, który znacząco rozsławia Więcbork nie 
tylko na terenie Polski ale również poza jej granicami. Stąd też jego wniosek o rozpatrzenie 
uznania zasług i wyróżnienia tej właśnie kandydatury.      

Radna Grażyna Witczak skierowała swoje pytania do obecnego na sesji Dyrektora Biura 
Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku nawiązując do wypowiedzi Burmistrza, jaka 
padła podczas posiedzenia ostatniej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Wówczas to 
Burmistrz odnosząc się do kwestii nadużyć finansowych w BOOS powiedział, między 
innymi, że po części wykryte nieprawidłowości wynikają z braku  odpowiedniego nadzoru 
finansowego. Stąd też radna chciała wiedzieć, kiedy te nieprawidłowości zostały wykryte?, 
Kiedy one powstały? Czy było to wykryte pomiędzy jakimiś standardowymi kontrolami, czy 
tez po nich? I kto tak naprawdę odpowiada za kontrolę finansów w BOOS? 

Dyrektor BOOS odpowiadając na powyższe stwierdził, że moment w którym nadużycia się 
zaczęły na dziś określono, na początek 2005 roku. Co do zasięgu tych środków, które zostały 
przywłaszczone przez była księgową, trudno jeszcze dzisiaj cokolwiek powiedzieć, bo trwa  
audyt – kontrola zewnętrzna i dopiero po zakończeniu tej kontroli będzie można dokładnie 
powiedzieć jakiej wielkości te środki były. Z tego jednak, co wie, wcześniej kontrole 
wycinkowe były przeprowadzane. Niemalże, co drugi rok kontrolę przeprowadza ZUS, były 
też kontrole NIK oraz Skarbnika Gminy. Mechanizm był taki, że przedstawiane dokumenty  
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w tych miejscach, które ewentualnie mogły wzbudzić podejrzenie, fałszowane. Można 
zapytać dlaczego kontrole były jedynie powierzchowne? Wydaje się jednak, że kontrole 
dogłębne i szczegółowe powinny być prowadzone przez podmioty zewnętrzne, które będą 
miały czas na to, aby systematycznie – krok, po kroku i punkt, po punkcie, sprawdzić 
dokumenty. Dyrektor wskazał, że rok 2005 podał dlatego, iż są dowody na początki tego 
procederu właśnie w tym czasie. Pani księgowa nie była jeszcze na tym stanowisku, a pełniła 
funkcję referenta ds. księgowości i nad nią był księgowy, który niejako sprawdzał jej 
poczynania. Okazało się jednak, że umiejętne fałszowanie pewnych danych nawet dla 
bystrego księgowego mogło być trudne do wykrycia. Niewątpliwie cała sprawa stanowi 
problem i rozwiązaniem jego są zdaniem p. Kuczerepy, jest ustanowienie jakiejś regularnej 
kontroli zewnętrznej – audytu, który przekrojowo traktowałby wszystkie składowe części 
prowadzonej księgowości. 

 

Burmistrz Wi ęcborka zbierając głos w tym temacie uważał, że jednym z pierwszych działań 
nowego Skarbnika Gminy będzie wypracowanie takiego systemu obiegu dokumentów, ich 
rejestracji i kwalifikowania do wypłaty, który na pewno nie zlikwiduje ale ograniczy pewnego 
rodzaju możliwości. Podał tu przykład nadużycia dokonanego przez pracownika jednego  
z banków, po którym banki stworzyły system powodujący, że nie można wprowadzić 
przelewu jednoosobowo i kiedy opis przelewu nie współgra z kontem. Tak się zdarzyło, że 
gmina ma ostatnio dużego pecha jeżeli chodzi o nieprawidłowości finansowe. Dwie z nich 
bezpośrednio dotykają Urząd Gminy, co znaczy że pewien system źle funkcjonował. Jeżeli 
główna księgowa MGOK praktycznie do stycznia prowadziła wszystko w zapiskach ręcznych 
nie używając programu komputerowego, choć takiej możliwości były, to już tu zaistniał błąd. 
Trzeba więc system uszczelnić i wprowadzić to, o czym mówił Dyrektor BOOS – prowadzić 
kontrole zewnętrzne i objąć nimi sukcesywnie wszystkie podległe jednostki. Brak takiej 
kontroli, czy też prowadzenie jej tylko wyrywkowo – w określonych blokach, stwarza pokusę 
dla nieuczciwych. W gronie osób, które pomogłyby w ustaleniu strategii działania Burmistrz 
widział nowo wybraną Panią Skarbnik, Pana Władysława Rembelskiego oraz p. Pląsek, która  
niewątpliwie przyczyniła się do znalezienia pewnych nieprawidłowości. 

 

Odkąd pracuję, pracuję w budżetówce. W żadnej jednostce nie spotkałam się z czymś takim, 
że przelewy, czy jakiekolwiek finansowe rzeczy są podpisywane jednoosobowo. W każdej 
jednostce jakie do tej pory pracowałam, wszelkie przelewy podpisywane były przez dyrektora 
i księgowego, więc nie wyobrażam sobie, że inaczej było tutaj.  Oczywiście nadzór 
zewnętrzny, jak najbardziej, bo nie da się przeprowadzić kontroli, która sprawdzi wszystko  
i tego jesteśmy świadomi wszyscy. Ja się pytam jaki zakres obowiązków mają dyrektorzy? 
Przede wszystkim nadzór nad jednostką, również odpowiedzialność finansową za wszelkiego 
typy nieprawidłowości. Tu we wszystkich przypadkach słyszymy tylko o księgowych, to 
przepraszam bardzo, co robił jeden, drugi, trzeci, czy piąty dyrektor w tym czasie? Miał takie 
zaufanie? Przy podpisie elektronicznym jest oczywiście możliwość podania  księgowemu 
kodu i on wówczas jednoosobowo to robi ale odpowiedzialności jest, co najmniej taka samo 
po stronie dyrektorów, jak i księgowych, moim zdaniem. Być może się mylę – mówiła radna 
Witczak. 

Przewodniczący RM powiedział, że jeszcze trochę trzeba będzie poczekać na protokół  
z wynikami zakończonej kontroli. Wtedy też dokładnie będzie wiadomo ile środków,  
w jakich działach itp. Przychylił się też do stwierdzenia radnej Witczak mówiąc, że na pewno 
z dyrektorów jednostek nie spada odpowiedzialność, bo dyrektor na bieżąco może ufać 
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kierując się przy tym zasadą „ufaj ale kontroluj”. Trudno uznać tylko to, że ta księgowa  
w BOOS była najmądrzejsza „wyprowadzając wszystkich w pole” nie raz ale przez dłuższy 
okres czasu. 

Chciałbym tu doprecyzować, żeby nie  było tutaj jakiegoś niesmaku, że jest to jakiś 
personalny atak, bądź to na Pana Kuczerepę. Oczywiście nie dotyczy to tylko BOOS – u, bo 
jak Pan Burmistrz sam stwierdził, jest to kolejna taka nieprawidłowość ale jeżeli mówimy tu  
o wypracowywaniu jakiś procedur, to w tej kwestii – żeby te procedury były nie dość, że 
jasne, to jeszcze przestrzegane. Procedury procedurami, a ich przestrzeganie, to inna rzecz – 
doprecyzowała radna Witczak. 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 

Końcową cześć obrad zdominowały wystąpienia Burmistrza Więcborka, Zastępcy Burmistrza 
Więcborka oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej w Więcborku, którzy podziękowali 
kwiatami i słowami uznania za wieloletnią pracę na rzecz Gminy Więcbork, Skarbnikowi 
Gminy p. Władysławowi Rembelskiemu. 

 

 Na tym obrady zakończono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady XIX sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                    w Więcborku 
 
                                                                        /-/     mgr inż. Józef Kujawiak 
 

 

 

  

   

 

 

 


